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PROTOKÓŁ NR XXIV/08 
z sesji Rady Powiatu Zgierskiego 

odbytej w dniu 26 września 2008 r. 
w Starostwie Powiatowym w Zgierzu 

 
Ustawowa liczba radnych 27 
Stan faktyczny radnych  27 
Radni obecni    26 
 
Porządek obrad sesji: 
1. Otwarcie XXIV sesji Rady Powiatu Zgierskiego. 
2. Uwagi do porządku obrad XXIV sesji. 
3. Przyjęcie protokołów z: XXI, XXII, i XXIII  sesji. 
4. Interpelacje i zapytania radnych. 
5. Przyjęcie informacji o przebiegu wykonania budŜetu Powiatu Zgierskiego za I półrocze 

2008 roku. 
6. Przyjęcie informacji o przebiegu wykonania planu finansowego Powiatowego Zespołu 

Opieki Zdrowotnej w Zgierzu za I półrocze  2008 roku. 
7. Przyjęcie informacji z działalności Powiatowego Inspektoratu Nadzoru Budowlanego              

w Zgierzu na terenie Powiatu Zgierskiego. 
8. Przyjęcie informacji Powiatowego Urzędu Pracy w Zgierzu o stanie bezrobocia                      

w Powiecie Zgierskim. 
9. Przyjęcie informacji z realizacji uchwały Nr IX/75/07 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 

29 czerwca 2007r. w sprawie uchwalenia „Powiatowego programu przeciwdziałania 
bezrobociu i aktywizacji lokalnego rynku pracy na lata 2007-2010”. 

10. Podjęcie uchwał w sprawach: 
a) zmiany uchwały Nr XVIII/182/08 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 25 kwietnia 

2008r. w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji szkołom 
niepublicznym; 

b) uchwalenia Planu Gospodarki Odpadami dla Powiatu Zgierskiego na lata 2008-2011          
z perspektywą do 2015r.; 

c) uchwalenia programu współpracy Powiatu Zgierskiego z organizacjami 
pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność poŜytku 
publicznego w roku 2009; 

d)  zawarcia porozumienia z Gminą Miastem Zgierz dotyczącego przyjęcia przez Gminę 
Miasto Zgierz zadań Powiatu Zgierskiego w zakresie ustawienia krawęŜnika w pasie 
drogowym drogi powiatowej Nr 5160 E – ul. Łagiewnicka w Zgierzu, na odcinku             
od ul. Zawiszy do ul. Chełmskiej; 

e) uzgodnienia najniŜszego wynagrodzenia zasadniczego oraz uzgodnienia wartości 
jednego punktu w złotych w celu określenia wynagrodzeń dla pracowników 
zatrudnionych w Powiatowym Centrum Pomocy Rodzinie w Zgierzu. 

11. Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu Zgierskiego o działalności między sesjami 
Rady Powiatu. 

12. Informacja Starosty Zgierskiego o pracach Zarządu i wykonaniu uchwał Rady w okresie 
między sesjami. 

13. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
14. Oświadczenia i wnioski radnych. 
15. Zapytania i oświadczenia osób nie będących radnymi. 
16. Zamknięcie obrad XXIV sesji Rady Powiatu Zgierskiego. 
 
Porządek obrad stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
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Ad. 1 
Przewodniczący Rady Powiatu Zgierskiego Józef Dziemdziela otworzył XXIV sesję Rady 
Powiatu Zgierskiego o godz. 1005 .  
Stwierdził prawomocność obrad na podstawie listy obecności. 
Powitał radnych, Zarząd Powiatu Zgierskiego, pracowników Starostwa Powiatowego  
w Zgierzu oraz gości. 
 
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
Lista gości stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 
Ad. 2 
Przewodniczący Rady oświadczył, iŜ realizując zapis art. 15 ust. 9 ustawy z dnia 5 czerwca 
1998r. o samorządzie powiatowym, na wniosek Zarządu Powiatu Zgierskiego, wprowadza do 
porządku obrad XXIV sesji w pkt 10f projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr 
XIV/144/07 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 27 grudnia 2007r. w sprawie uchwalenia 
budŜetu Powiatu Zgierskiego na 2008r.  
Wniosek Zarządu Powiatu Zgierskiego z dnia 17.09.2008r. stanowi załącznik nr 4                          
do protokołu. 
Ponadto poinformował, iŜ Zarząd w dniu 24.09.2008r. przekazał:  
1) projekt uchwały w sprawie wyraŜenia opinii do projektu uchwały Rady Miejskiej                    

w Głownie dotyczącej przekształcenia Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 
Zdrowotnej w Głownie przez likwidację Szpitala Miejskiego w Głownie; 

2) autopoprawki do porozumienia z Gminą Miastem Zgierz dotyczącego przyjęcia przez 
Gminę Miasto Zgierz zadań Powiatu Zgierskiego w zakresie ustawienia krawęŜnika                
w pasie drogowym drogi powiatowej Nr 5160 E – ul. Łagiewnicka w Zgierzu, na odcinku 
od ul. Zawiszy do ul. Chełmskiej wraz z projektem porozumienia;  

3) projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XIV/144/07 Rady Powiatu Zgierskiego            
z dnia 27 grudnia 2007r. w sprawie uchwalenia budŜetu Powiatu Zgierskiego na 2008r.     
po autopoprawkach z dnia 23 września 2008r.. 

Pismo Zarządu z dnia 24.09.2008r. stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
 
Przewodniczący Komisji Statutowo-Prawnej radny Krzysztof Kozanecki wnioskował                  
o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie zmiany Statutu Powiatu 
Zgierskiego. Proponowana przez Komisję zmiana dotyczy potrąceń diet w przypadku 
długotrwałej choroby radnego.   
 
Przewodniczący Rady oświadczył, iŜ w dniu 23 września 2008r. radny Mirosław Pilarski 
złoŜył z dniem  1 października br. rezygnację z prac w Komisji Rolnictwa, Leśnictwa                     
i Ochrony Środowiska. W związku z tym wnioskuje o wprowadzenie do porządku obrad 
projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr II/12/06 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia   
28 grudnia 2006r. w sprawie powołania Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony 
Środowiska. 
Rezygnacja radnego Mirosława Pilarskiego stanowi załączniki nr 6 do protokołu.  
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wnioski o wprowadzenie do porządku obrad 
następujących projektów uchwał w sprawach:  

1) wyraŜenia opinii do projektu uchwały Rady Miejskiej w Głownie dotyczącej 
przekształcenia Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Głownie przez 
likwidację Szpitala Miejskiego w Głownie   

Za przyjęciem głosowało  26 radnych 
Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada wniosek przyjęła. 
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2) zmiany uchwały Nr II/12/06 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 28 grudnia 2006r.                  
w sprawie powołania Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska  

Za przyjęciem głosowało  26 radnych 
Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada wniosek przyjęła. 
 

3) zmiany Statutu Powiatu Zgierskiego 
Za przyjęciem głosowało  26 radnych 
Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada wniosek przyjęła. 
 

Porządek po zmianach przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie XXIV sesji Rady Powiatu Zgierskiego. 
2. Uwagi do porządku obrad XXIV sesji. 
3. Przyjęcie protokołów z: XXI, XXII, i XXIII  sesji. 
4. Interpelacje i zapytania radnych. 
5. Przyjęcie informacji o przebiegu wykonania budŜetu Powiatu Zgierskiego za I półrocze 

2008 roku. 
6. Przyjęcie informacji o przebiegu wykonania planu finansowego Powiatowego Zespołu 

Opieki Zdrowotnej w Zgierzu za I półrocze 2008 roku. 
7. Przyjęcie informacji z działalności Powiatowego Inspektoratu Nadzoru Budowlanego            

w Zgierzu na terenie Powiatu Zgierskiego. 
8. Przyjęcie informacji Powiatowego Urzędu Pracy w Zgierzu o stanie bezrobocia                      

w Powiecie Zgierskim. 
9. Przyjęcie informacji z realizacji uchwały Nr IX/75/07 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 

29 czerwca 2007r. w sprawie uchwalenia „Powiatowego programu przeciwdziałania 
bezrobociu i aktywizacji lokalnego rynku pracy na lata 2007-2010”. 

10. Podjęcie uchwał w sprawach: 
a) zmiany uchwały Nr XVIII/182/08 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 25 kwietnia 

2008r. w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji szkołom 
niepublicznym; 

b) uchwalenia Planu Gospodarki Odpadami dla Powiatu Zgierskiego na lata 2008-2011           
z perspektywą do 2015r.; 

c) uchwalenia programu współpracy Powiatu Zgierskiego z organizacjami 
pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność poŜytku 
publicznego w roku 2009; 

d)  zawarcia porozumienia z Gminą Miastem Zgierz dotyczącego przyjęcia przez Gminę 
Miasto Zgierz zadań Powiatu Zgierskiego w zakresie ustawienia krawęŜnika w pasie 
drogowym drogi powiatowej Nr 5160 E – ul. Łagiewnicka w Zgierzu, na odcinku            
od ul. Zawiszy do ul. Chełmskiej- po autopoprawkach; 

e) uzgodnienia najniŜszego wynagrodzenia zasadniczego oraz uzgodnienia wartości 
jednego punktu w złotych w celu określenia wynagrodzeń dla pracowników 
zatrudnionych w Powiatowym Centrum Pomocy Rodzinie w Zgierzu; 

f) zmiany uchwały nr XIV/144/07 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 27 grudnia 
2007r. w sprawie uchwalenia budŜetu Powiatu Zgierskiego na rok 2008                         
– po autopoprawkach; 

g) wyraŜenia opinii do projektu uchwały Rady Miejskiej w Głownie dotyczącej 
przekształcenia Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Głownie 
przez likwidację Szpitala Miejskiego w Głownie; 

h) zmiany uchwały Nr II/12/06 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 28 grudnia 2006r.                 
w sprawie powołania Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska; 
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i) zmiany Statutu Powiatu Zgierskiego. 
11. Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu Zgierskiego o działalności między sesjami 

Rady Powiatu. 
12. Informacja Starosty Zgierskiego o pracach Zarządu i wykonaniu uchwał Rady w okresie 

między sesjami. 
13. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
14. Oświadczenia i wnioski radnych. 
15. Zapytania i oświadczenia osób nie będących radnymi. 
16. Zamknięcie obrad XXIV sesji Rady Powiatu Zgierskiego. 
 
Radni otrzymali ustalony porządek. 
 
Ad. 3 
Uwag do protokołu z XXI sesji nie zgłoszono. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu z XXI sesji. 
Za przyjęciem głosowało  26 radnych. 
Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada protokół przyjęła.  
 

 Uwag do protokołu z XXII sesji nie zgłoszono. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu z XXII sesji. 
Za przyjęciem głosowało  26 radnych. 
Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada protokół przyjęła.  
 
Uwag do protokołu z XXIII sesji nie zgłoszono. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu z XXIII sesji. 
Za przyjęciem głosowało  26 radnych. 
Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada protokół przyjęła.  
 
Miało miejsce podpisanie Porozumienia o współpracy i partnerstwie pomiędzy Starostą 
Zgierskim a Porozumieniem Organizacji Gospodarczych w Zgierzu.    
Porozumienie stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  
 
Przewodniczący Porozumienia Organizacji Gospodarczych w Zgierzu Józef BereŜewski 
oznajmił, iŜ takie porozumienie o współpracy i partnerstwie podpisane zostało w ubiegłym 
roku między istniejącymi stowarzyszeniami gospodarczym, tj.: Zgierskim Oddziałem 
Łódzkiej Izby Przemysłowo-Handlowej w Zgierzu, Cechem Rzemiosł w Zgierzu, 
Towarzystwem Gospodarczym oraz Stowarzyszeniem Kupców Powiatu Zgierskiego.                    
W ubiegłym roku Porozumienie Organizacji Gospodarczych w Zgierzu podpisało takŜe 
porozumienie z Prezydentem Miasta Zgierza, a dziś dokonało tego ze Starostą Zgierskim,   
aby współpraca istniała i była jeszcze lepsza niŜ dotychczas. 
 
Starosta Zgierski Jacek Socha podkreślił, i Ŝ kontakty między samorządem powiatowym                
a samorządami zawodowymi, zrzeszeniami kupców i przedsiębiorców są bardzo Ŝywe, 
cyklicznie odbywają się spotkania. Jedną z ról samorządu powiatowego, jednostek, które są 
powiązane z samorządem jest przeciwdziałanie bezrobociu. Te spotkania mają równieŜ taki 
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cel, aby wypracować najlepsze strategie, jeśli chodzi o tworzenie nowych miejsc pracy, 
umoŜliwienie przedsiębiorcom racjonalnego funkcjonowania. Powiat Zgierski jest w dalszym 
ciągu o jednej z największych stóp procentowych bezrobocia i jeŜeli to bezrobocie będzie 
spadać w wyniku tej współpracy, to będzie to powód do dumy.        
 
Ad. 4 
Radny Wojciech Budziarski podniósł następujące kwestie: 
• Nawiązując do apelu zgłoszonego na poprzedniej sesji dotyczącego zorganizowania 

zbiórki finansowej dla poszkodowanych w nawałnicy powietrznej mającej miejsce                
w gminie Gorzkowice radny zapytał jak wygląda realizacja ewentualnych wpłat                       
i ustalenie konta. Klub Radnych Platformy Obywatelskiej przeznaczył na ten cel 800 zł. 

• Informacyjnie radny podał, iŜ prace na temat budowy północnej obwodnicy Zgierza 
zostały przerwane z uwagi na odwołanie, w drodze referendum, Wójta Gminy Zgierz- 
jednego z członków porozumienia. Prawdopodobnie temat powróci na sesji 
październikowej.  

• W miniony wtorek odbyła się Komisja Bezpieczeństwa i Porządku Powiatu Zgierskiego. 
Jednym z tematów tej Komisji był problem braku na terenie Powiatu Zgierskiego Ośrodka 
Profilaktyki i Terapii UzaleŜnień (tzw. Izby Wytrzeźwień). Komisja nie wypracowała 
wspólnego kierunku działania w tym zakresie. W związku z tym radny zapytał Zarząd 
Powiatu, jaka jest moŜliwość rozwiązania tego problemu.   

 
Radny Henryk Tomczak zgłosił następujące sprawy: 
• Na posiedzeniu Izby Rolniczej Powiatu Zgierskiego wielu rolników składało skargi na 

Koło Łowieckie „Odyniec”. Koło to wydzierŜawia dwa obwody łowieckie: jeden leśny, 
drugi ziemski. Obwód ziemski - umowę dzierŜawy podpisuje Starosta. Oczekiwanie Izby 
Rolniczej było, Ŝe Starosta zdyscyplinuje to Koło, które lekcewaŜy rolników, nie wypłaca 
odszkodowań, nie reaguje na korespondencję, na skargi, źle szacuje szkody. 

•  Radny otrzymał informację, Ŝe dyrektor Zespołu Szkół Nr 1 w Głownie zwolniła z pracy 
osobę, która jest radnym nie pytając, nie informując właściwej rady o zamiarze jej 
zwolnienia. Przypomniał, Ŝe jeszcze tak niedawno Rada Powiatu Zgierskiego wyraŜała 
oburzenie z powodu zwolnienia radnego Krzysztofa Kozłowskiego bez zgody  Rady. 
Okazuje się, Ŝe pracownicy podlegli Staroście czynią to samo. Radny nie wie czym się 
kierowała dyrektor, moŜe tym, Ŝe ten pracownik był członkiem Platformy Obywatelskiej       
i uznała, Ŝe w związku z tym nie trzeba nikogo pytać. Radny poprosił Starostę                          
o wyjaśnienie tej sprawy i czy Starosta ewentualnie zamierza wyciągnąć konsekwencje                 
w stosunku do tej osoby. 

 
Radny Adam Bączyk oznajmił, Ŝe na ul. Długiej w Zgierzu, na odcinku pomiędzy                         
ul. Narutowicza a ul. Mielczarskiego prowadzone są prace drogowe – budowa chodnika.             
Na podstawie decyzji naczelnika Wydziału Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Leśnictwa 
Starostwa Powiatowego w Zgierzu dokonano tam wycinki drzew. W związku z tym radny 
zapytał czy Miasto Zgierz zostało zobowiązane do ewentualnych nasadzeń, i to nie w postaci 
iglaków i niewielkich krzewów,  tylko w postaci drzewostanu, który komponował się ze starą 
zabudową ul. Długiej miasta Zgierza.  
 
Radny Paweł Wawrzyńczak zapytał o dalszy los geodezji i o dalszy los mapy numerycznej, 
która miała pewne tradycje w mieście. Dookoła Zgierza, w  Łodzi te problemy inwestycyjne 
opierane są na takich mapach. Radnemu  marzy się, Ŝeby podobne ułatwienia były na terenie 
Powiatu Zgierskiego. Poprosił Starostę o skonkretyzowanie terminów, w których Starostwo 
osiągnęłoby uŜytkowanie bieŜącej mapy numerycznej, tworzenie i aktualizacje tego zasobu.  
 
Opinie Komisji stałych Rady Powiatu Zgierskiego do materiałów i projektów uchwał 
zgłoszonych na XXIV sesję stanowią załącznik nr 8 do protokołu.  
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Ad. 5 
Informacja o przebiegu wykonania budŜetu Powiatu Zgierskiego za I półrocze 2008r.  
stanowi załącznik nr 9  do protokołu. 
 
Wicestarosta Zgierski Marcin Karpiński przedstawił informację. 
 
Przewodniczący Rady przedstawił opinie Komisji do informacji. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przedmiotową informację. 

Za przyjęciem głosowało  24 radnych. 
Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada informację przyjęła. 
 
Ad. 6 
Informacja o przebiegu wykonania planu finansowego Powiatowego Zespołu Opieki 
Zdrowotnej w Zgierzu za I półrocze 2008r.  stanowi załącznik nr 10  do protokołu. 
 
Główna Księgowa Powiatowego Zespołu Opieki Zdrowotnej w Zgierzu ElŜbieta Rosiak 
przedstawiła informację. 
 
Przewodniczący Rady przedstawił opinie Komisji do informacji. 
 
Radny Tadeusz Iwaniuk zadał pytanie, czy w sytuacji, „kiedy mamy dzisiaj uchwałę                      
o likwidacji Szpitala w Głownie, Szpital Powiatowy starał się o przejęcie tych świadczeń.” 
 
Główna Księgowa zaznaczyła, iŜ właściwym do udzielenia odpowiedzi byłby dyrektor PZOZ. 
Niemniej jednak uwaŜa, Ŝe jeŜeli do takiej sytuacji dojdzie to na pewno dyrektor będzie 
czynił starania, Ŝeby pozyskać jakieś kontrakty, ewentualnie jakąś bazę medyczną, która 
zostałaby w PZOZie wykorzystana. Informacyjnie podała, Ŝe PZOZ planuje otworzyć 
chirurgię stomatologiczną w związku z likwidacją jej w Szpitalu Wojewódzkim. 
 
Przewodniczący Rady zwrócił uwagę, Ŝe w Głownie to jest przekształcenie Samodzielnego 
Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej przez likwidację Szpitala Miejskiego.  
 
Radny Tadeusz Iwaniuk poprosił o przekazanie dyrektorowi następującego pytania:  
„czy kiedy Rada przegłosowała dwumiesięczne zamknięcie Oddziału dla Przewlekle Chorych            
w Szpitalu Powiatowym, czy pacjenci zostali wypisani tylko na miesiąc, czy w ogóle zostali 
przeniesieni do innych szpitali i ponowny był nowy nabór pacjentów”. Pytanie to nie 
otrzymało odpowiedzi od trzech miesięcy, dlatego radny prosi dyrektora przy jakiejś okazji            
o odpowiedź na nie.  
 
Główna Księgowa zapewniła, Ŝe przekaŜe dyrektorowi pytanie radnego. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przedmiotową informację. 

Za przyjęciem głosowało  23 radnych. 
Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymał się od głosu    1 radny. 

W wyniku głosowania Rada informację przyjęła. 
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Ad. 7 
Informacja na temat działalności Powiatowego Inspektoratu Nadzoru Budowlanego                              
w Zgierzu na terenie Powiatu Zgierskiego stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
 
Powiatowy Inspektor Nadzoru Budowlanego w Zgierzu Aleksandra Zwolska przedstawiła 
informację.  
 
Przewodniczący Rady przedstawił opinię Komisji do informacji. 
 
Radny Tadeusz Iwaniuk nawiązując do informacji, Ŝe Powiatowy Inspektorat Nadzoru 
Budowlanego w Zgierzu nadal nie posiada obsługi prawnej zapytał „ile inspektoratów 
powiatowych posiada, ile nie posiada, czyli w jakiej grupie my jesteśmy tych 
pokrzywdzonych, czy po prostu to jest jakaś forma standardu”.  
Radny podniósł takŜe kwestię ilości zaległych, czyli niezałatwionych spraw i zadał pytanie 
czy zaległości tych nie powoduje nadmierna drobiazgowość w pracy Inspektoratu.                            
Są przypadki po 5-7 razy wracania do Inspektoratu w tej samej sprawie. Czy nie moŜna było 
by usprawnić to dając osobom przychodzącym zestaw wymaganych dokumentów. MoŜe 
zmiana sposobu pracy Inspektoratu zmniejszyłaby ilość zaległych spraw niedokończonych. 
 
Powiatowy Inspektor w odpowiedzi poinformowała, Ŝe w Powiatowym Inspektoracie 
Nadzoru Budowlanego w Zgierzu jak i inspektoratach funkcjonujących w kraju nie ma 
przewidzianego etatu na obsługę prawną. Wie tylko o jednym przypadku, gdzie powiatowy 
inspektorat zatrudnia radcę prawnego na umowę-zlecenie.  
JeŜeli chodzi o zaległości to one przede wszystkim nagromadziły się w dwóch okresach 
czasowych. Pierwszy to jest powstanie PINB w Zgierzu, czyli 1999r. Wówczas Urząd 
Rejonowy przekazał około 300 zaległych spraw do PINB, w którym był 1 inspektor, 
sekretarka i Powiatowy Inspektor. Drugi okres to 11 lipca 2003r., kiedy nastąpiła zmiana 
ustawy prawo lokalowe i organy nadzoru budowlanego przejęły kompetencje dotyczące 
oddawania do uŜytkowania obiektów budowlanych i sprawy związane z oddawaniem do 
uŜytkowania, czyli zawiadomienie o rozpoczęciu robót, powołanie kierownika budowy, bez 
zwiększenia w ogóle obsady kadrowej Inspektoratu. Od połowy 2003r. takich spraw było 
około 250. W tej chwili przy ilości spraw (w granicach 1200), które wpływają corocznie,             
a które wymagają  prowadzenia postępowania administracyjnego, przy tak mizernej obsadzie 
kadrowej (jeden, dwóch czy nawet teraz trzech inspektorów) nie jest moŜliwe fizycznie 
realizowanie tych spraw zgodnie z Kpa.  
W przepisach wyraźnie jest zapisane jakie dokumenty ma składać inwestor, jeŜeli chodzi               
o oddawanie do uŜytkowania obiektów budowlanych i jaki czas ma organ do załatwienia 
sprawy. Dla przypomnienia podała, Ŝe przy zawiadomieniach o zakończeniu robót 
budowlanych organ nadzoru ma 21 dni na zajęcie stanowiska, jeŜeli w ciągu tego czasu nie 
wyda decyzji o sprzeciwie, z mocy samego prawa inwestor moŜe przystąpić do uŜytkowania. 
Inspektorat nie moŜe wydać sprzeciwu na brak dokumentów. JeŜeli nie ma kompletu 
dokumentów inwestor jest wzywany do ich uzupełnienia. Ma na to 7 dni od otrzymania 
wezwania. JeŜeli nie załączy takich dokumentów zawiadomienie zostaje pozostawione bez 
rozpatrzenia. A praktycznie wygląda to w ten sposób, Ŝe inwestor przychodzi do Inspektoratu 
wycofuje zawiadomienie i składa ponownie uzupełniając brakujące dokumenty. Nie moŜna 
zwalniać inwestora z pewnych obowiązków. Po to inwestor powołuje kierownika budowy, 
aby ten wspomagał go między innymi w skompletowaniu dokumentów związanych                       
z odbiorem obiektu.  
RównieŜ z ustawy prawo budowlane obowiązują terminy zawite w przypadku wniosków                
o udzielenie pozwolenia na uŜytkowanie. W ciągu 7 dni od złoŜenia wniosku Inspektorat ma 
obowiązek zawiadomienia inwestora o przeprowadzeniu kontroli obowiązkowej, którą 
przeprowadza w ciągu 21 dni od  złoŜenia wniosku. Te terminy w większości są 
zachowywane pomimo zdecydowanych braków kadrowych.  
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Inspektor nie zgodziła się z radnym, Ŝe są zbyt skrupulatni. Główny Urząd Nadzoru 
Budowlanego w czerwcu przeprowadzając kontrolę pochwalił Inspektorat między innymi za 
rozpatrywanie wniosków o udzielnie pozwolenia na uŜytkowanie, co się bardzo rzadko 
zdarza. Inspektorzy nie mogą przymknąć oka na braki w dokumentach i niestety inwestor, 
Ŝeby mógł uzyskać zwłaszcza pozwolenie na uŜytkowanie ten komplet dokumentów musi 
złoŜyć.   
  
Radny Tadeusz Iwaniuk zaznaczył, Ŝe ustawa nie precyzuje szczegółowo rodzajów 
protokołów, określeń, kształtu, kroju, zwrotów sformułowań. Skoro nie precyzuje to trzeba 
przyjmować je, jeŜeli mają kierunek właściwy, jako dobre. Radny zna przypadki, Ŝe klient 
jest zwracany ze względu na bardzo drobne uchybienia w protokołach co powoduje kolejne 
jego przyjście i opóźnianie pracy Inspektoratu. Nie zarzuca, Ŝe Inspektorat źle stosuje prawo. 
„Terminy oczywiście są, ale to są do, nie 30 dni, do 30 dni. A drugi przepis w Kpa mówi,               
Ŝe trzeba sprawę załatwić bez zbędnej zwłoki. TakŜe proszę nie mówić, bo wszyscy urzędnicy 
mówią, Ŝe jak jest termin to maksymalny termin i trzeba korzystać z tego. Nie. To jest  
maksymalny terminy, po którym idą konsekwencje wobec was, a zrobić to moŜna wcześniej.   
Druga sprawa kwestia informacji, kwestia wytłumaczenia często osobom, które do państwa 
przychodzą, to nie są budowlańcy, oni nie muszą znać literalnie prawa, moŜe uprościć                     
i usprawnić obsługę klienta i o to mi chodzi.” 
 
Inspektor jeszcze raz podkreśliła, Ŝe Inspektorat pracuje w bardzo ograniczonym składzie 
osobowym, do 15 maja z 1 inspektorem. Do końca sierpnia br. wpłynęło ponad 700 spraw.                   
To, Ŝe działają zgodnie z przepisami ustawy w zakresie terminów to jest naprawdę bardzo 
duŜy wysiłek Inspektor i pracowników. Inaczej przedstawiają sprawy inwestorzy jeŜeli 
chodzi o uzupełnianie dokumentów, bo sama równieŜ ma doczynienia z interwencjami 
inwestorów i okazuje się, Ŝe faktycznie sprawa wygląda inaczej. Brak daty w protokole,              
czy brak podpisu jest to takie uchybienie, które powoduje, Ŝe inspektorzy takiego protokołu 
przyjąć nie mogą. Często inwestorzy składają kserokopie, których inspektorzy takŜe nie mogą 
uwiarygodnić, bo kserokopia dla nich nie jest dokumentem. Inspektor uwaŜa, Ŝe mimo 
wszystko inwestorzy powinni być zadowoleni, bo jeŜeli inspektorzy juŜ odbierają budynek to 
znaczy, Ŝe jest wszystko w porządku i nikt nie wzruszy wydanej decyzji o udzielenie 
pozwolenia na uŜytkowanie.  
  
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przedmiotową informację. 

Za przyjęciem głosowało  22 radnych. 
Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymał się od głosu    1 radny. 

W wyniku głosowania Rada informację przyjęła. 
 
Ad. 8 
Informacja Powiatowego Urzędu Pracy w Zgierzu o stanie bezrobocia w Powiecie Zgierskim 
stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 
 
Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Zgierzu Paweł Królewiak przedstawił informację.  
 
Przewodniczący Rady przedstawił opinię Komisji do informacji. 
 
Radny Wojciech Budziarski zapytał jaka jest procentowa stopa bezrobocia w Zgierzu.  
 
Dyrektor przekazał, Ŝe nie ma takich danych. Stopę bezrobocia oblicza Główny Urząd 
Statystyczny i podaje dla powiatu, dla województwa i dla kraju.  
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Radny Adam Bączyk był zainteresowany, w jakich zawodach są na dzisiaj propozycje 
miejsca pracy, a w jakich nie ma. 
 
Dyrektor odpowiedział, Ŝe w tej chwili obserwują znaczny wzrost liczby i przekroju ofert 
pracy. Pozytywny sygnał, Ŝe w I półroczu dla kobiet zwiększyła się liczba ofert pracy i liczba 
podjęć pracy.  JeŜeli chodzi o konkretne oferty to najwięcej jest ofert dla kierowców, 
magazynierów, wszystkich zawodów budowlanych, pojawiają się często dla pracowników 
biurowych, księgowych i sporadycznie dotyczące praktycznie kaŜdego zawodu.     
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przedmiotową informację. 

Za przyjęciem głosowało  21 radnych. 
Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada informację przyjęła. 
 
Ad. 9 
Informacja z realizacji uchwały Nr IX/75/07 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 29 czerwca 
2007r. w sprawie uchwalenia „Powiatowego programu przeciwdziałania bezrobociu                          
i aktywizacji lokalnego rynku pracy na lata 2007-2010” stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 
 
Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Zgierzu przedstawił informację.  
 
Przewodniczący Rady przedstawił opinię Komisji do informacji. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przedmiotową informację. 

Za przyjęciem głosowało  23 radnych. 
Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada informację przyjęła. 
 
Przewodniczący Rady ogłosił przerwę o godz. 1130.  
Przewodniczący Rady wznowił obrady o godz. 1200. 
 
Ad. 10a) 
Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XVIII/182/08 Rady Powiatu Zgierskiego              
z dnia 25 kwietnia 2008r. w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji szkołom 
niepublicznym stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 
 
Starosta w imieniu Zarządu Powiatu przedstawił projekt uchwały. 
 
Przewodniczący Rady przedstawił opinie Komisji do projektu uchwały. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  25 radnych. 
Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XXIV/213/08 Rady Powiatu 
Zgierskiego z dnia 26 września 2008r. w sprawie zmiany uchwały Nr XVIII/182/08 Rady 
Powiatu Zgierskiego z dnia 25 kwietnia 2008r. w sprawie ustalenia trybu udzielania                             
i rozliczania dotacji szkołom niepublicznym stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 
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Ad. 10b) 
Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Planu Gospodarki Odpadami dla Powiatu Zgierskiego 
na lata 2008-2011 z perspektywą do 2015r. stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 
 
Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Leśnictwa Włodzimierz Stark                   
w imieniu Zarządu Powiatu przedstawił projekt uchwały.  
 
Przewodniczący Rady przedstawił opinię Komisji do projektu uchwały. 
 
Radny Iwaniuk zwrócił uwagę, Ŝe przedmiotowy materiał bardzo mało informacji zawiera na 
temat selektywnej zbiórki śmieci. Wie, Ŝe kwestia ta leŜy w gestii samorządu gminnego, 
niemniej jednak powiat powinien być tą strukturą koordynującą. Posiada informację,                    
Ŝe ta zbiórka selektywna jest, natomiast informacja o tym jest tragiczna. Ten kto chce zbierać 
selektywnie śmieci jest naraŜony na wiele dodatkowych obowiązków,  sama organizacja jest 
tak skonstruowana, Ŝe nie zachęca do zbiórki. W tej chwili w szkołach jest wielki nacisk na 
sprzątanie świata, na zbiórkę selektywną. Tworzony jest Plan na najbliŜszych kilka lat,                  
w którym tak naprawdę wcale nie ma nacisku na selektywną zbiórkę. W opinii radnego jest to 
błąd, bo ta młodzieŜ wyszkolona w szkołach nawet mając te aspiracje szkolne zderzy się                 
z rzeczywistością, która jest całkowicie absurdalna. W samym Zgierzu jest tak, Ŝe w inne dni 
wywozi się śmieci komunalne, a w inne selektywne, więc ludzie muszą dwa razy w tygodniu 
w inne dni czekać na wywózkę. Radny wie, Ŝe temat bezpośrednio nie dotyczy powiatu,                 
ale moŜe naleŜałoby wytworzyć jakąś formę współpracy między samorządami,                         
aby wytworzyć standard w rozwiązywaniu tych problemów. 
 
Radny Bogusław Czekała zastanawiał się czy powiat nie powinien inwestować w ochronę 
środowiska. Obecnie funkcjonuje tylko jedno wysypisko w Modlnej, które za kilka lat 
zostanie zapełnione i nie będzie moŜna na nim składować odpadów. Na terenie powiatu 
budowane są autostrady, są wykopaliska i czy na tych miejscach poboru piasku nie moŜna by 
zrobić wysypiska odpadów lub zastanowić się nad moŜliwością budowy spalarni. Radny 
zdaje sobie sprawę, Ŝe nie da się tego zrealizować w ciągu roku czy dwóch lat, ale uwaŜa,             
Ŝe w swoich planach rozwoju powiat tego typu zamierzenia powinien uwzględnić.  
 
Radny Adam Bączyk zapytał co konkretnie się robi w kwestii utylizacji odpadów 
azbestowych. 
 
Naczelnik  odniósł się do podniesionych kwestii. 
Ustawa o odpadach rozstrzyga kwestię gospodarowania odpadów komunalnych. Zgodnie z jej 
przepisami jest to w gestii samorządu szczebla podstawowego, a więc gmin,                                     
a odpowiedzialnymi za to są: wójt, burmistrz, prezydent zgodnie z ustawą o utrzymaniu 
porządku i czystości w gminie. W Planie Gospodarki Odpadami dla Powiatu Zgierskiego 
problematyka poruszona jest ogólnie, albowiem struktura budowy planów jest hierarchiczna 
od góry do dołu. Przede wszystkim powstaje najpierw Krajowy Plan Gospodarki Odpadami, 
który przyjmuje pewne załoŜenia. W nim podane są poziomy odzysku odpadów i zbiórki 
selektywnej do osiągnięcia w poszczególnych latach. To jest wskaźnik dla budowy planów 
szczebli niŜszych, a więc szczebla wojewódzkiego. Tak, więc wszystkie zasady przyjęte               
w Planie Gospodarowania Odpadami dla Województwa Łódzkiego muszą być kompatybilne 
z załoŜeniami i być przeniesione w pewnej proporcji na strukturę powiatu w stosunku do 
kompetencji jakie ma powiat. Z kolei najpóźniej plany tworzą jednostki podstawowe gminne, 
które muszą dostosować się do tych załoŜeń.  Cała baza związana z informacją o gospodarce 
odpadami tworzona jest na szczeblu Marszałka Województwa. Powiat za gospodarkę 
odpadami nie odpowiada. Rola powiatu opiera się na tym, Ŝe monitoruje to poprzez zbieranie 
informacji, ponaglanie i przekazywanie wszelkich informacji do Marszałka. Dlatego w Planie 
teoretycznie podniesiona jest problematyka edukacji szeroko pojętej ekologicznej, bo powiat 
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nie ma bezpośrednio wpływu na ekonomikę szeroko pojętą w tym zakresie. Zbieranie 
selektywne wiąŜe się oprócz samej edukacji z pewnymi nakładami finansowymi, systemem 
urządzenia punktów zbiórki odpadów ustawienia tzw. wysepek ekologicznych oraz 
posiadaniem sortowni, której na terenie powiatu nie ma.  
JeŜeli chodzi o zagospodarowanie terenów powyrobiskowych to w załoŜeniach planu 
wojewódzkiego na terenie Powiatu Zgierskiego nie jest przewidziane powstanie Ŝadnego 
składowiska, ani spalarni. W miejscach poeksploatacyjnych działających na podstawie 
przepisów prawo geologiczne i górnicze wszystkie obszary pokopalniane nie mogą być 
przeznaczane na składowiska. W harmonogramie działań jest przyjęte powstanie  zakładu 
utylizacji odpadów, powstającego w działaniu międzygminnym tzn. na bazie Związku 
Powiatów i Gmin Dorzecza Bzury, do którego Powiat Zgierski juŜ nie naleŜy. To zadanie 
będzie realizowane w początkach 2010 roku. Powstanie wówczas zakład kompleksowy, 
nowoczesny, z pełną selekcją, z gromadzeniem odpadów azbestowych.  
JeŜeli chodzi o pytanie trzecie to program zakłada likwidację azbestu na terenie Polski do 
2030 roku i ustawa obliguje do utworzenia programu usuwania azbestu.  Naczelnik zaznaczył, 
Ŝe powiat nie jest właścicielem azbestu. JeŜeli on występuje to na terenach naleŜących do 
właścicieli prywatnych poszczególnych gmin, które w pierwszej kolejności są zobowiązane 
do tworzenia programu do usuwania azbestu. Pierwsze kroki zostały poczynione, bowiem 
akcja inwentaryzacji materiałów azbestowych zostaje powoli wdraŜana i przeprowadzana.            
Na podstawie tej inwentaryzacji w informacji wstępnej w programie jest podana diagnoza 
stanu jak zinwentaryzowane do dnia dzisiejszego ilości materiałów azbestowych                            
i zawierających azbest. JeŜeli te programy gminy opracują, to na ich bazie powiat będzie 
mógł budować swój program usuwania azbestu. Jedynym sposobem utylizacji azbestu jest             
w tej chwili jego zdeponowanie w ziemi poprzez składowanie i przysypanie. Istnieją jeszcze 
technologie bardziej doskonałe, ale są bardzo kosztowne.  
  
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  25 radnych. 
Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XXIV/214/08 Rady Powiatu 
Zgierskiego z dnia 26 września 2008r.  w sprawie uchwalenia Planu Gospodarki Odpadami 
dla Powiatu Zgierskiego na lata 2008-20011 z perspektywą do 2015r. stanowi załącznik nr 17                              
do protokołu. 
 
Ad. 10c) 
Projekt uchwały w sprawie uchwalenia programu współpracy Powiatu Zgierskiego                        
z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność poŜytku 
publicznego w roku 2009 stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 
 
Starosta w imieniu Zarządu Powiatu wnioskował o przerwę dla skonsultowania jeszcze 
projektu uchwały.     
 
Przewodniczący Rady zaproponował, przejście do realizacji kolejnych punktów porządku 
obrad, potem ogłoszenie przerwy, po której Rada powróci do procedowania nad 
przedmiotowym projektem uchwały. 
 
Ad. 10d) 
Projekt uchwały w sprawie zawarcia porozumienia z Gminą Miastem Zgierz dotyczącego 
przyjęcia przez Gminę Miasto Zgierz zadań Powiatu Zgierskiego w zakresie ustawienia 
krawęŜnika w pasie drogowym drogi powiatowej Nr 5160 E – ul. Łagiewnicka w Zgierzu,           
na odcinku od ul. Zawiszy do ul. Chełmskiej stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 
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Autopoprawki z dnia 22.09.2008r. do porozumienia stanowią załącznik nr 20 protokołu. 
 
Autopoprawki z dnia 26.09.2008r. do porozumienia stanowią załącznik nr 21 protokołu. 
 
Starosta w imieniu Zarządu Powiatu przedstawił projekt uchwały. Na terenie Gminy Miasto 
Zgierz Spółka Wodociągi i Kanalizacja, jako beneficjent środków z funduszy unijnych, 
realizuje przedsięwzięcie polegające między innymi na budowie nowej sieci kanalizacji                 
w miejscach, gdzie do tej pory takiego uzbrojenia nie było. Ta inwestycja jest rozlokowana           
w kilku miejscach na terenie Zgierza. Jedną z takich lokalizacji jest właśnie ul. Łagiewnicka 
na odcinku od ul. Zawiszy do ul. Chełmskiej. Beneficjent zgodnie z podpisanymi umowami 
jest zobowiązany do tego, aby po zakończeniu inwestycji, czyli po fizycznym ułoŜeniu sieci 
kanalizacyjnej przywrócić jezdnię do stanu poprzedniego. Ulica Łagiewnicka jest jedną                  
z dróg prowadzących do Starostwa. W wyniku rozmów prowadzonych z Prezydentem 
Zgierza i jego przedstawicielami  Zarząd uznał, Ŝe skoro juŜ tego typu inwestycja jest 
realizowana to warto by było jednak wzmocnić tą nawierzchnię (co jest zgodne z postulatami 
mieszkańców) poprzez ułoŜenie krawęŜników. Przypomniał, Ŝe wszystkie drogi na terenie 
miasta Zgierza na podstawie zawartego porozumienia są zarządzane przez miasto Zgierz. To 
jednak nie wiąŜe się  z tym, Ŝe miasto Zgierz z własnych środków będzie dokonywać tam 
nakładów inwestycyjnych. Reasumując Spółka Wodociągi i Kanalizacja jest beneficjentem, 
wykonawcą inwestycji,  Powiat Zgierski jest formalnym zarządcą ulicy Łagiewnickiej wobec 
tego naleŜało wypracować właściwy mechanizm finansowania inwestycji tych krawęŜników, 
która nie jest ujęta w zamierzeniach finansowanych ze środków unijnych. Forma 
porozumienia okazała się najwłaściwszą formą, na podstawie której powiat przekaŜe środki 
finansowe wynikające z kosztorysu, z zawartych umów na rachunek podmiotu, który zarządza 
powiatowymi drogami na terenie miasta Zgierza.  
Następnie Starosta zaprezentował autopoprawki do porozumienia zgodnie z załącznikiem               
nr 21 do protokołu oraz zgłosił autopoprawkę do projektu uchwały, aby w § 1 zapis                     
„dla Gminy Miasta Zgierza w celu realizacji przejętych zadań” zastąpić zapisem „dla Gminy 
Miasto Zgierz w celu realizacji przejętego zadania”. 
 
Przewodniczący Rady przedstawił opinie Komisji do projektu uchwały. 
 
Radny Bogusław Czekała wskazał, iŜ w pierwotnej wersji porozumienia § 4 stanowił,               
Ŝe dotację celową Powiat Zgierski przekaŜe Gminie Miasto Zgierz na rachunek bankowy po 
wystawieniu faktury przez wykonawcę, w terminie 7 dni przed datą płatności określoną                     
w fakturze, natomiast w porozumieniu po autopoprawkach proponuje się, aby dotację 
przekazać w terminie 14 dni od dnia zawarcia przez Gminę Miasto Zgierz umowy                               
z wykonawcą. W ten sposób Gmina Miasto Zgierz przez okres ponad pół roku będzie 
dysponowało pieniędzmi powiatu, czy nie jest gorsza dla powiatu opcja.  
 
Starosta odpowiedział, Ŝe zmiany zostały ustalone w wyniku prowadzonych rozmów                       
z przedstawicielami miasta Zgierza, w tym ze Skarbnikiem Miasta Zgierza.  Termin 14 dni to 
jest od dnia zawarcia przez Przyjmującego umowy z wykonawcą, a nie 14 dni od dnia 
dzisiejszego. Sądzi, Ŝe nie będzie to naraŜało powiatu na jakieś wielkie straty finansowe. 
MoŜna nad tym dyskutować, ale takie uzgodnienia zapadły i w analogicznej treści zostało 
podjęte porozumienie przez Radę Miasta Zgierza.  
 
Wicestarosta Zgierski Marcin Karpiński w uzupełnieniu dodał, Ŝe przed podjęciem tej 
uchwały, a juŜ po przesłaniu jej do radnych odbyło się spotkanie z przedstawicielami władz 
miasta Zgierza.  Władze miasta Zgierza przyznały, Ŝe w tym roku nie ma technicznej 
moŜliwości wykonania tego zadania w zakresie ustawienia krawęŜnika i musi ono przejść do 
realizacji na rok przyszły. Skoro zadanie to przechodzi na rok przyszły to te wydatki stają się 
wydatkami niewygasającymi i powinny się znaleźć w budŜecie miasta, aby Rada Miasta 
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mogła z końcem tego roku podjąć uchwałę o przeniesieniu tych wydatków jako 
niewygasających na rok przyszły. Taka jest geneza autopoprawek w tym zakresie. 
 
Radny Paweł Wawrzyńczak przedstawił stanowisko radnych Klubu Samorządowo-Ludowego 
do projektu uchwały. Dobrze, Ŝe jest takie porozumienie między dwoma jednostkami 
samorządowymi tylko trochę to zaprzecza logice. Robienie nakładki asfaltowej, ustawienie 
krawęŜników, a nie doprowadzenie do połoŜenia chodników to stworzenie tych samych 
niebezpieczeństw, które były na tej drodze. Ludzie w dalszym ciągu muszą chodzić jezdnią. 
Projektując tam chodniki, Ŝeby zachować odpowiednie spadki to niektóre te krawęŜniki 
trzeba będzie albo zniszczyć, albo podnieść. W imieniu Klubu apelował o to, aby podjąć 
przedmiotową uchwałę jednocześnie pójść dalej i zakończyć ten ciąg komunikacyjny od               
ul. Łódzkiej do ul. Długiej, gdyŜ jest to naturalna obwodnica, która rozładowałaby troszkę 
centrum Zgierza. Po drugie współgrało by to wszystko z koncepcją budowy obwodnicy do 
Malinki. Byłby to ciąg komunikacyjny, który by otworzył nie poprzez centrum równieŜ 
narciarskie tereny, które są na terenie miasta Zgierza. Apelował do Zarządu o wykorzystanie 
tej współpracy z miastem w ramach wspólnego finansowania w przyszłym roku o pełną 
inwestycję chodnikową równieŜ na całym tym obszarze, co byłoby takim domknięciem 
tematu. Klub zdaje sobie sprawę, Ŝe jest to duŜy wydatek, ale jeŜeli juŜ inwestować to nie 
robić nic co by słuŜyło na chwilę, a raczej uporządkować jakiś segment drogi powiatowej, 
która by całościowo tę sprawę rozwiązała.  
 
Radny Wojciech Budziarski powiedział „w tej koncepcji co przed chwilą usłyszeliśmy to 
jeszcze mi brakuje jednego elementu, elementu, który jest w strefie rekreacyjnej - ścieŜki 
rowerowej. PrzecieŜ to takie popularne, modne. Tego nie ma. A przecieŜ to jest jakby wyjście 
z miasta dla rowerzystów, dla uprawiania sportów rowerowych.”  
 
Przewodniczący Rady zapytał, dlaczego ustawienie krawęŜników jest na odcinku                      
od  ul. Zawiszy , a nie od ul. Długiej.  
 
Starosta przypomniał, Ŝe montaŜ tego krawęŜnika wiąŜe się z zakresem inwestycji 
realizowanej przez Spółkę Wodociągi i Kanalizacja. Powiat stać w tej chwili na to,                    
Ŝeby znaleźć środki na ten odcinek.  
Następnie w imieniu Zarządu wnioskował o krótką przerwę. 
 
Przewodniczący Rady ogłosił przerwę o godz. 1255.  
Przewodniczący Rady wznowił obrady o godz. 1315. 
 
Starosta w imieniu Zarządu wnioskował o podjęcie uchwały w zaproponowanym brzmieniu. 
Na tę chwilę powiat stać na to, Ŝeby środki finansowe desygnować na to zadanie.                         
Nie przesądza to o tym, Ŝe Zarząd dokona analizy, będzie rozmawiał z miastem, Ŝeby 
docelowo zmierzyć się z całą ulicą Łagiewnicką i to z nawierzchnią i to ze ścieŜką rowerową. 
Prosił o zrozumienie sytuacji.    
Jednocześnie  Starosta zgłosił wniosek o zdjęcie z porządku obrad projektu uchwały                     
w sprawie uchwalenia programu współpracy Powiatu Zgierskiego z organizacjami 
pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność poŜytku publicznego             
w roku 2009. Do dnia dzisiejszego Ŝadna z organizacji nie za bardzo widziała moŜliwość czy 
miała chęć, Ŝeby złoŜyć jakiekolwiek wnioski do tego projektu uchwały. Poza tym od nowego 
roku prawdopodobnie wejdą w Ŝycie zupełnie inne rozwiązania,  jeŜeli chodzi o podział 
środków. Projekt uchwały będzie przedmiotem obrad sesji październikowej. 
 
Przewodniczący Rady oświadczył, iŜ wniosek Zarządu dotyczący zmiany porządku obrad 
podda pod głosowanie w końcowej fazie podejmowania uchwał.  
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Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały z autopoprawkami. 
Za przyjęciem głosowało  23 radnych. 
Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XXIV/215/08 Rady Powiatu 
Zgierskiego z dnia 26 września 2008r.  w sprawie zawarcia porozumienia z Gminą Miastem 
Zgierz dotyczącego przyjęcia przez Gminę Miasto Zgierz zadań Powiatu Zgierskiego                     
w zakresie ustawienia krawęŜnika w pasie drogowym drogi powiatowej Nr 5160 E                            
– ul. Łagiewnicka w Zgierzu, na odcinku od ul. Zawiszy do ul. Chełmskiej w stanowi 
załącznik nr 22 do protokołu. 
 
Ad. 10e) 
Projekt uchwały w sprawie uzgodnienia najniŜszego wynagrodzenia zasadniczego oraz 
uzgodnienia wartości jednego punktu w złotych w celu określenia wynagrodzeń dla 
pracowników zatrudnionych w Powiatowym Centrum Pomocy Rodzinie w Zgierzu stanowi 
załącznik nr 23 do protokołu. 
 
Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Zgierzu Sylwia Kalista w imieniu 
Zarządu Powiatu przedstawiła projekt uchwały. 
 
Przewodniczący Rady przedstawił opinie Komisji do projektu uchwały. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  23 radnych. 
Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XXIV/216/08 Rady Powiatu 
Zgierskiego z dnia 26 września 2008r.  w sprawie uzgodnienia najniŜszego wynagrodzenia 
zasadniczego oraz uzgodnienia wartości jednego punktu w złotych w celu określenia 
wynagrodzeń dla pracowników zatrudnionych w Powiatowym Centrum Pomocy Rodzinie                    
w Zgierzu w stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 
 
Ad. 10f) 
Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XIV/144/07 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 
27 grudnia 2007 r. w sprawie uchwalenia budŜetu Powiatu Zgierskiego na rok 2008                         
stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 
 
Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XIV/144/07 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 
27 grudnia 2007 r. w sprawie uchwalenia budŜetu Powiatu Zgierskiego na rok 2008                         
- po autopoprawkach  stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 
 
Skarbnik Powiatu Jarosław Sosnowski w imieniu Zarządu Powiatu przedstawił projekt 
uchwały.  
 
Przewodniczący Rady przedstawił opinie Komisji do projektu uchwały. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały po autopoprawkach. 

Za przyjęciem głosowało  22  radnych. 
Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymał się od głosu    1 radny. 
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W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XXIV/217/08 Rady Powiatu 
Zgierskiego z dnia 26 września 2008r. w sprawie zmiany uchwały nr XIV/144/07 Rady 
Powiatu Zgierskiego z dnia 27 grudnia 2007 r. w sprawie uchwalenia budŜetu Powiatu 
Zgierskiego na rok 2008  stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 
 
Ad. 10f) 
Projekt uchwały w sprawie wyraŜenia opinii do projektu uchwały Rady Miejskiej w Głownie 
dotyczącej przekształcenia Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej                     
w Głownie przez likwidację Szpitala Miejskiego w Głownie stanowi załącznik nr 28                     
do protokołu. 
 
Dyrektor Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Głownie Jacek Kupis 
oznajmił, Ŝe przekształcenie poprzez likwidację ma na celu wyłonienie nowego podmiotu 
niepublicznego zakładu opieki zdrowotnej, który przejmie działalność medyczną świadczoną 
w tej chwili w lecznictwie zamkniętym przez zakład zwany Szpitalem Miejskim w Głownie. 
Nie ma tutaj mowy o zlikwidowaniu Szpitala tylko przekazaniu wartości kontraktu                         
z Narodowym Funduszem Zdrowia wraz z dzierŜawą mienia ruchomego i nieruchomego 
nowemu podmiotowi, który będzie świadczył usługi medyczne w zakresie nie mniejszym niŜ 
ten świadczony przez Szpital Miejski przy wykorzystaniu ludzi, którzy w tej chwili udzielają 
tych świadczeń medycznych, w zakresie i jakości tych świadczeń nie gorszych niŜ do tej 
pory. Sytuacja ekonomiczna Szpitala jest beznadziejna, zadłuŜenie placówki przewyŜsza 
wartość budŜetu miasta Głowna, czyli organu załoŜycielskiego stąd teŜ naleŜałoby podjąć 
takie działania, aby pacjenci mieli w dalszym ciągu dostęp do lecznictwa zamkniętego. Istniał 
by jeszcze Samodzielny Publiczny Zakład Opieki Zdrowotnej koncentrujący swoją 
działalność na lecznictwie otwartym i jednocześnie zostałby prawidłowo wykorzystany 
majątek, który tam jest. Ten proces trwa juŜ kilka miesięcy. Nad projektem uchwały 
głosowali radni, czyli organ załoŜycielski. Na 15 osobową Radę Miejską w Głownie 14 
radnych było za przekształceniem poprzez likwidację i przekazaniem placówki 
niepublicznemu zakładowi opieki zdrowotnej. Rozumie, Ŝe radnych Powiatu Zgierskiego             
na pewno niepokoi fakt, Ŝe tym podmiotem wyłonionym jest WyŜsza Szkoła Informatyki, ale 
w wyniku dwóch przetargów to był jedyny oferent, który złoŜył ofertę satysfakcjonującą 
właściciela. Temat jest trudny, ale myśli, Ŝe wszyscy radni z Głowna przyjęli jedną zasadę,              
Ŝe lepiej jest podjąć ryzyko niŜ nie robić nic i doprowadzić do zamknięcia Szpitala. Wie,                          
Ŝe ekonomia mówi, Ŝe to jest dobre rozwiązanie, ale wie teŜ, Ŝe polityka mówi, Ŝe tego 
rozwiązania nie moŜna zaakceptować. Poziom finansowania słuŜby zdrowia jest znany, 
czekanie na rozwiązania systemowe, o których  mówi się juŜ rok w ich przypadku nie ma 
racjonalnego uzasadnienia.  
 
Wicestarosta w imieniu Zarządu Powiatu przedstawił projekt uchwały. Zarząd po długiej 
dyskusji zdecydował się przedstawić Radzie Powiatu Zgierskiego projekt uchwały 
wyraŜający negatywną opinię do projektu uchwały Rady Miejskiej w Głownie dotyczącej 
przekształcenia Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Głownie przez 
likwidację Szpitala Miejskiego w Głownie. Zarząd uwaŜa, Ŝe powinien być konsekwentny tak 
samo jak proponował tego typu opinie przy likwidacji czy przekształceniach w pozostałych 
placówkach, które były przedmiotem obrad poprzedniej sesji. „Poza tym nie ma co ukrywać, 
Ŝe ZOZ głowieński zdecydował się na wokandę wprowadzić sprawę odszkodowań za 
zarządzanie przez Powiat Zgierski tym ZOZem przez 2,5 roku mimo, Ŝe potem znakomicie 
więcej tych długów powstało, kiedy zarządzało tym miasto Głowno i tutaj jakoś nie znamy 
takiej wokandy, Ŝeby to miasto było pozywane przez Publiczny Zespół Opieki Zdrowotnej. 
Naszą argumentację w pełni podzielił Sąd. Z tego co słyszymy ma być sprawa odwoławcza, 
więc tym bardziej to uzasadnia nas w przekonaniu, Ŝe proponujemy negatywną opinię do tej 
propozycji.” 
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Przewodniczący Rady przedstawił pozytywną opinię Komisji Ochrony Zdrowia i Opieki 
Społecznej do projektu uchwały. 
 
Starosta w imieniu Zarządu złoŜył następującą deklarację: „otóŜ to, Ŝe Zarząd przedłoŜył 
projekt uchwały w sprawie negatywnej opinii co do likwidacji Szpitala w Głownie nie 
świadczy o tym, Ŝe Zarządowi ten temat jest obojętny, czy wręcz Zarząd chce torpedować 
działania podjęte przez pana dyrektora, przez pana burmistrza zmierzające do uzdrowienia 
sytuacji związanej z tym ZOZem. Zarząd wydał taką opinię z uwagi na fakt, iŜ wiedza, którą 
posiada w zakresie podmiotu, który ma prowadzić w dalszym ciągu Szpital, jest 
niewystarczająca  do tego, Ŝeby rekomendować opinię pozytywną. Władze Głowna na 
bieŜąco rozmawiają z tym podmiotem, rozmawia pan dyrektor, być moŜe państwa wiedza jest 
inna w tym zakresie, my mamy tylko obawy, nie chcielibyśmy tutaj doprowadzać jakiś 
niebezpiecznych sytuacji na przyszłość. My Ŝyczy, Ŝeby sytuacja finansowa związana                     
z głowieńskim ZOZem została uzdrowiona, niewątpliwie mamy tutaj świadomość, Ŝe wpłynie 
to rzeczywiście równieŜ na uzdrowienie sytuacji w samym mieście, dlatego, Ŝe miasto jest 
póki co głównym poręczycielem zobowiązań finansowych i to kwota bodajŜe 20 milionów zł 
na tę chwilę, bo tam chyba dwa kredyty były poręczane.  Mamy tego świadomość.                          
I chcielibyśmy, Ŝeby rzeczywiście nastąpiła tam pewna sanacja, ale uwaŜamy, Ŝe sam 
podmiot, który ma tam rozpocząć działania… My jako powiat, jako Zarząd z tym podmiotem 
rozmów nie prowadziliśmy i w związku z powyŜszym no nie mogliśmy z czystym sumieniem 
rekomendować państwu podjęcia uchwały pozytywnej. Sama uchwała tak naprawdę niczego 
nie przesądza, jest to jeden z wymogów formalnych, które umoŜliwi ą przekształcenie zakładu 
opieki zdrowotnej i to mamy na celu. O dobrej woli Zarządu równieŜ świadczy chociaŜby to, 
Ŝe tak naprawdę pismo w tej sprawie wpłynęło do nas oficjalnie w połowie ubiegłego 
tygodnia, w momencie, kiedy juŜ był przygotowany porządek obrad, kiedy Zarząd zgłosił 
projekty stosownych uchwał do Przewodniczącego Rady. JednakŜe po rozmowie                            
z Burmistrzem Wojciechem Brzeskim stwierdziliśmy, Ŝe rzeczywiście sytuacja jest na tyle 
powaŜna, Ŝe trzeba pomóc. A ta pomoc właśnie polega na tym, Ŝe wyrazimy swoją uchwałę. 
To co powiedział Wicestarosta ja potwierdzę raz jeszcze, wcześniej równieŜ nie 
akceptowaliśmy jako Rada przekształceń w zakładach opieki zdrowotnej tutaj teŜ zdaniem 
Zarządu nie ma  podstaw, które pozwalały by nam pozytywnie zaopiniować  akurat taką 
formę przekształcenia z uwagi na podmiot, który miał się tym zajmować. Aczkolwiek 
Ŝyczymy jak najlepiej ZOZowi, jak najlepiej Szpitalowi, przede wszystkim jak najlepiej 
samorządowi z Głowna i chcemy Ŝeby rzeczywiście wreszcie nastąpiło tam pewne 
uspokojenie i nastrojów społecznych i sytuacji finansowej samego miasta i Zakładu Opieki 
Zdrowotnej.” 
 
Radny Paweł Wawrzyńczak oświadczył, iŜ Klub Radnych Samorządowo-Ludowy nie 
zarządził dyscypliny głosownia nad tą uchwałą, kaŜdy z własnym sumieniem będzie 
podejmował decyzje. 
 
Radna Maria Sobczak-Kaleta oznajmiła, iŜ radni Klubu Platformy Obywatelskiej dość długo 
zastanawiali się nad przedłoŜonym projektem uchwały wyraŜającym negatywną opinię. Klub 
będzie głosował przeciwko tej uchwale. Radni zdają sobie sprawę, Ŝe nowy podmiot, czyli 
WyŜsza Szkoła Informatyki nie ma zbyt duŜego doświadczenia w prowadzeniu Szpitala, 
jednak uwaŜa, Ŝe brak jakichkolwiek działań obciąŜy jeszcze bardziej gminę Głowno ze 
wszystkimi tego konsekwencjami.   
 
Przewodniczący Rady powiedział, Ŝe osobiście jest równieŜ przeciwny uchwale przedłoŜonej 
przez Zarząd. UwaŜa, Ŝe jest to nieco inna sytuacja niŜ likwidacja Oddziału w Szpitalu 
Wojewódzkim, bo była to typowa czysta likwidacja. Natomiast w przypadku ZOZu 
głowieńskiego jest to przekształcenie poprzez likwidację. Rozumie, Ŝe nie ma innego wyjścia, 
i władze Głowna i właściciele szpitala są przy ścianie, jeŜeli tego nie zrobią to dojdzie do 
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autentycznej likwidacji Szpitala z duŜymi tego konsekwencjami.  Wobec powyŜszego będzie 
głosował za wyraŜeniem pozytywnej opinii odnośnie przekształcenia Szpitala Miejskiego            
w Głownie. UwaŜa, Ŝe „najwyŜsza pora podjąć decyzję, która daje szansę na uratowanie 
Szpitala, bo im dłuŜej to tym gorzej”.   
 
Radny Wojciech Budziarski podkreślił, i Ŝ to kto przejmie Szpital nie jest dla niego w tej 
chwili tematem. Podobna sytuacja w Polsce miała miejsce gdzieś dwa lat temu, kiedy  jeden            
z polityków bardzo mocno skrytykował przejęcie jednego ze szpitali  przez osobę prowadzącą 
ubojnię. Okazało się, Ŝe po dwóch latach ten właśnie szpital  zaczął na siebie juŜ zarabiać,             
a jego załoga bardzo chwali to posunięcie. Szpital głowieński potrzebuje gospodarza i naleŜy 
dać szansę podmiotowi, który jest tym zainteresowany. 
 
Radny Krzysztof Kozanecki nie zgodził się z Wicestarostą, Ŝe jest to analogiczna sytuacja do 
tej sprzed miesiąca, kiedy Rada opiniowała podobne projekty dotyczące innych placówek 
słuŜby zdrowia. Mamy tutaj sytuację zupełnie inną, albowiem po raz pierwszy w historii 
Powiatu Zgierskiego mamy zagroŜony jeden z samorządów w podstawach swego istnienia. 
JeŜeli długi jednostki organizacyjnej samorządu są większe od budŜetu tego samorządu to 
moŜe się okazać, Ŝe jeŜeli nie będzie nic robione to zbankrutuje miasto Głowno. Oczywiście 
zdaje sobie z tego sprawę, Ŝe z formalnego punktu widzenia jest to niemoŜliwe, ale w sensie 
bankructwo ma tutaj na myśli to, Ŝe samorząd miejski Głowna nie będzie mógł wykonywać 
swoich podstawowych czynności, bo zabraknie środków, które przejmie komornik.  TakŜe 
akurat w tym wypadku przy wszystkich zastrzeŜeniach, które Starosta i Wicestarosta 
przedstawili czy tych pewnych uprzedzeniach emocjonalnych, Ŝe miasto Głowno wystąpiło 
przeciwko powiatowi  o zwrot pewnych kwot pieniędzy naleŜy spojrzeć na to z punktu 
widzenia samorządowców, Ŝe trzeba by chyba zaryzykować. Nie robiąc nic doprowadzimy do 
tego, Ŝe miasto Głowno całkowicie sparaliŜuje jakiekolwiek administracyjne  swoje 
funkcjonowanie. Nie będą funkcjonowały szkoły, nie będzie się naprawiało chodników,               
nie będzie się budowało wodociągów czy teŜ kolektorów sanitarnych. Gdyby powinęła się 
noga przy tych przekształceniach, bo teŜ tak moŜe być, Ŝe mimo programu naprawczego nie 
uda się tego zrobić, to jednak nie będzie sytuacja to tak dramatyczna jak sparaliŜowanie 
administracyjne  całego samorządu. SłuŜba zdrowia w zakresie opieki szpitalnej moŜe być 
prowadzona w ośrodkach sąsiednich, natomiast kto zastąpi funkcjonowanie Ratusza, kto da 
pieniądze na funkcjonowanie szkół. Wszyscy tutaj doskonale wiedzą, Ŝe samorządy na 
poziomie gminnym do szkół dopłacają bardzo duŜo, prowadzą przedszkola. JeŜeli pieniędzy 
nie będzie na to, to będzie to większy dramat niŜ to, Ŝe chora część mieszkańców miasta 
Głowna będzie musiała jeździć do Zgierza, do Łodzi, do Łowicza czy do Brzezin. Radny 
zaapelował o to by dać szansę zdając sobie sprawę ze wszystkich zagroŜeń procesu 
przekształceń. Jest to trudne. Podziwia desperację radnych miejskich Głowna, którzy 
niezaleŜnie od opcji politycznej, od tego czy się lubią czy się nie lubią jednomyślnie podjęli 
tak dramatyczną decyzję, z której będą musieli się tłumaczyć sąsiadom, rodzinom, znajomym, 
na ulicy, w sklepach i innych instytucjach. Jest to odwaga, a jednocześnie odpowiedzialność 
za losy całego miasta. Dlatego radny zgłosił wniosek o zmianę projektu uchwały i zastąpienie 
w § 1 zapisu „negatywną opinię ” zapisem „pozytywną opinię”.  
 
Wicestarosta zaznaczył, Ŝe „do takich decyzji dochodzi, bo przez te 10 lat nie było woli 
podjęcia, moŜe mniej bolesnych, ale trudnych decyzji. Najpierw w Powiecie Zgierskim jak 
przez te prawie 3 lata był ten ZOZ to nie miał nikt woli i chęci do tego by moŜe pewne rzeczy 
szanować, ale lawina ta zaczęła się wtedy jak ten ZOZ znalazł się pod miastem, bo to z tych 
trzech czy czterech milionów urosło do kilkudziesięciu milionów to zadłuŜenie. I to 
przewalało się na okrągło ta problematyka i ta sprawa. Ja generalnie kojarzę to z informacji 
medialnych w ten sposób, Ŝe co chwila Rada, albo komisja miejska w Głownie upowaŜniała 
kaŜdo czesnego dyrektora, albo Burmistrza do wypracowania takiego wariantu, który byłby 
dla wszystkich korzystny, Ŝeby nikogo nie zwolnić, Ŝeby Ŝaden Oddział nie uległ likwidacji. 
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Dzisiaj to miasto zbiera Ŝniwo tego i tutaj BoŜe drogi nie róbmy dramatu  z tego, Ŝe od naszej 
decyzji takiej czy siakiej to zaleŜy.   Naszym zadaniem jest podjęcie i wydanie tylko opinii              
i my się w piersi nie bijmy i nie stajmy na drodze temu, Ŝe nie przedstawiajmy siebie jako 
tych, którzy najwięcej w tym wszystkim blokujemy.” 
 
Starosta podkreślił, i Ŝ wszystkim zaleŜy, Ŝeby sytuację uzdrowić. Znaczenie ma fakt podjęcia 
uchwały. Według swojego sumienia Starosta nie moŜe zagłosować za uchwałą, która 
sprywatyzuje ZOZ i przekaŜe go w ręce firmie, która nigdy wcześniej czymś takim się nie 
zajmowała. Gdyby to było przekształcenie polegające na tym, Ŝe inny zakład niepubliczny 
opieki zdrowotnej to przejmuje, firma medyczna, która ma jakiekolwiek doświadczenie                   
w prowadzeniu tego typu obiektów w porządku. Jest pewne ryzyko. Daj boŜe, Ŝeby 
rzeczywiście wypaliło, ale nie daj boŜe, jeŜeli  w przyszłości okaŜe się, Ŝe niestety                    
podmiot nie będzie w stanie poradzić sobie z tą placówką i wtedy rzeczywiście kogo to 
obciąŜy. To głosowanie zdecyduje jaką formę przyjmie uchwała. 
 
Przewodniczący Komisji Ochrony Zdrowia i Opieki Społecznej radny Tytus Budźko 
powiedział, Ŝe Komisja nie miałaby Ŝadnych zastrzeŜeń gdyby przejmującym Szpital Miejski 
w Głownie była jakakolwiek firma zdrowotna ubezpieczeniowa, których jest w Polsce bardzo 
duŜo. 
 
Radny Wiesław Gajos zwrócił uwagę na dwa podstawowe, jego zdaniem, elementy.                      
Po pierwsze majątek, który jest w dyspozycji miasta zostaje tylko przekazywany w formie 
dzierŜawy lub uŜyczenia. Po drugie zapłata za dzierŜawę, która będzie spływać od dzierŜawcy 
dla miasta  pozwoli miastu regulować, moŜe nie w całości, ale w jakiejś duŜej mierze, odsetki 
które miasto zapewne co miesiąc płaci i stworzy moŜliwość spłaty tego długu.  Poza tym nie 
jest to typowa forma prywatyzacji i będzie głosował za wyraŜeniem pozytywnej opinii do 
tych przekształceń.  
 
Radna Zofia Ogórek poinformowała, Ŝe brała udział całym tym procesie jako członek Rady 
Społecznej. Po czym zwróciła się do radnych z apelem  „dajcie szansę i Szpitalowi i miastu. 
Innego naprawdę wyjścia nie ma.” Całą istotą sprawy jest to, aby funkcjonowanie miasta 
miało szansę dalej się toczyć, a nie to, Ŝe zainteresowany przejęciem podmiot nie ma w swej 
nazwie nic medycznego.     
 
Przewodniczący Rady oznajmił, Ŝe w tej sprawie odbędą się dwa głosowania, mianowicie: 
jedno za pozytywną opinią, a drugie za negatywną opinią. Większość zdecyduje jakie będzie 
brzmienie § 1 projektu uchwały. 
 
Radca prawny Dorota Wiosetek wyraziła następującą opinię: „tego typu głosowania, gdzie 
rada podejmując uchwały wybiera jedno spośród kilku rozwiązań Sąd Administracyjny 
(jeszcze wtedy) w 1994r. wydał taki wyrok, który będzie adekwatny do tej naszej sytuacji,            
a mianowicie: wtedy właśnie głosuje się w ten sposób, Ŝe wybiera się jedno z rozwiązań za 
daną opcją i wygrywa ta opcja, gdzie przez zwykłą większość naleŜy zatem rozumieć taką 
liczbę głosów optujących za jednym z nich, która jest większa od liczby głosów 
przypadających osobno na kaŜde rozwiązanie. W tym przypadku kto jest przeciw, kto się 
wstrzymuje oczywiście nie zadajemy, bo to jest bezprzedmiotowe,  jeŜeli za daną opcją 
wygrywa to rozwiązanie, za którym większość radnych się opowiedziała przeciwko 
rozwiązaniu kontra. I dlatego tutaj  głosowanie typu wstrzymuje się, czy kto jest przeciw nie 
ma znaczenia, poniewaŜ radni, którzy glosują za daną opcją siłą rzeczy są przeciwni opcji 
drugiej. Tak to byśmy nie doszli do rozwiązania.” 
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Przewodniczący Rady zadał następujące pytanie: „zakładając teoretycznie, Ŝe 4 radnych jest 
za, a 5 przeciw, nie ma głosu wstrzymującego, bo w tym momencie powinien być 
przynajmniej jeden rozstrzygający, z głosowania wynika, Ŝe na sali było 9 radnych.                      
W związku z tym nie ma kworum…’ 
 
Radca prawny odpowiedziała, Ŝe „Sąd teŜ się do tej kwestii odniósł mówiąc w ten sposób,          
Ŝe nawet przy takim wyniku głosowania, gdzie jest 4 do 5 uchwała jest waŜnie i skutecznie 
podjęta, poniewaŜ to jest typ głosowania, który wybiera jedną opcję spośród kilku i czasami 
moŜe to się rozłoŜyć w inny sposób niŜ uzyskanie tej zwykłej tam większości typu od 
ustawowej.”    
   
Przewodniczący Rady podał, Ŝe na sali znajduje się 23 radnych.  
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały zadając pytania: 
• kto jest za pozytywną opinią do projektu uchwały Rady Miejskiej w Głownie dotyczącej 

przekształcenia Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Głownie przez 
likwidację Szpitala Miejskiego w Głownie 

Za głosowało  13 radnych 
 

• kto jest za negatywną opinią  
Za głosowało   8 radnych. 
 

Przewodniczący oświadczył, Ŝe Rada podjęła uchwałę wyraŜając pozytywną opinię do 
proponowanego przekształcenia. Uchwała Nr XXIV/218/08 Rady Powiatu Zgierskiego            
z dnia 26 września 2008r. w sprawie wyraŜenia opinii do projektu uchwały  Rady Miejskiej         
w Głownie dotyczącej przekształcenia Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 
Zdrowotnej w Głownie przez likwidację Szpitala Miejskiego w Głownie stanowi załącznik            
nr 29 do protokołu. 
 
Ad. 10g) 
Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr II/12/06 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia          
28 grudnia 2006r. w sprawie powołania Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska 
stanowi załącznik nr 30 do protokołu. 
 
Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały. Poinformował, Ŝe Klub Radnych Prawo            
i Sprawiedliwość zgłosił do składu Komisji na miejsce radnego Mirosława Pilarskiego 
kandydaturę radnego Tomasza Jędrzejczaka. W związku z tym poprosił o uzupełnienie 
wolnych miejsc projektu uchwały o następujące zapisy: 
• w § 1 ust. 2 „radnego Tomasza Jędrzejczaka”; 
• w §2 „4. Tomasz Jędrzejczak”.   
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  22 radnych. 
Przeciw głosował     1 radny. 
Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XXIV/219/08 Rady Powiatu 
Zgierskiego z dnia 26 września 2008r. w sprawie zmiany uchwały Nr II/12/06 Rady Powiatu 
Zgierskiego z dnia 28 grudnia 2006r. w sprawie powołania Komisji Rolnictwa, Leśnictwa              
i Ochrony Środowiska  stanowi załącznik nr 31 do protokołu. 
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Ad. 10h) 
Projekt uchwały w sprawie zmiany Statutu Powiatu Zgierskiego stanowi załącznik nr 32              
do protokołu. 
 
Przedstawiciele poszczególnych Klubów Radnych przedstawili następujące opinie do 
projektu uchwały: 
• Samorządowo-Ludowego radny Paweł Wawrzyńczak – Klub jest za podjęciem tej 

uchwały z opcją obniŜenia zaproponowanych 90 dni do takiej formy, która będzie 
zaakceptowana przez wszystkich członków Rady; 

• Platforma Obywatelska radna Maria Sobczak-Kaleta – Klub będzie głosował za 
przedmiotowym projektem uchwały; 

• Wspólnota Samorządowa radny Adam Bączyk – Klub popiera w pełni propozycję tej 
uchwały; 

• Prawo i Sprawiedliwość radny Krzysztof Kozłowski – Klub będzie głosował za 
podjęciem tej uchwały; 

• Bezpieczny Powiat radny Józef Dziemdziela – Klub będzie głosował za podjęciem 
uchwały. Jednocześnie Klub zgłasza wniosek, aby czasookres skrócić do 45 dni.  

 
Radna Maria Sobczak-Kaleta poprosiła o podanie na jakiej podstawie zostało wybrane akurat 
45 dni, a nie  30, albo 50. 
 
Radny Józef Dziemdziela wyjaśnił, Ŝe „30 dlatego, Ŝe jest to na styk między sesjami i dlatego 
jeŜeli ktoś zachoruje to jest prawie 30 dni, a tutaj generalnie obniŜenie diety jest najbardziej 
dotkliwe nieobecnością na sesji i dlatego teŜ moŜe się zdarzyć, Ŝe 30 dni (ten wariant teŜ Klub 
rozwaŜał) moŜe spowodować, Ŝe juŜ nieobecność na jednej sesji byłaby nieusprawiedliwiona. 
Natomiast przy 45 dniach no to juŜ na pewno musi być co najmniej na dwóch sesjach 
nieobecny, Ŝeby moŜna było usprawiedliwić kolejną datę. I tylko dlatego. Poza tym 90 dni to 
jest naprawdę choroba bardzo długotrwała. Naszą koleŜankę to dotknęło - 3 miesiące na 
zwolnieniu lekarskim. Poza tym  powyŜej moŜe ktoś chorować i pół roku i dlatego dalsze 
przebywanie na zwolnieniu lekarskim moŜe i uczestniczyć w Ŝyciu codziennym, ale jeŜeli          
w zakładzie pracy jest ktoś na zwolnieniu lekarskim, no to trochę niezręcznością jest brać 
udział w sesji i pracować tutaj. I dlatego ten okres 45 dni wydawał się juŜ  w miarę tym 
okresem no nie najkrótszym. Natomiast oczywiście taki okres będzie za jakim opowie się 
Rada w głosowaniu.” 
 
Przewodniczący Komisji Statutowo-Prawnej radny Krzysztof Kozanecki przedstawił 
argumenty, dlaczego Komisja zaproponowała okres 90 dni. OtóŜ chodzi o to, Ŝe w Ŝyciu 
medycznym w praktyce orzecznictwa medycznego uŜywa się określenia przewlekła choroba     
i wtedy przewlekłą chorobą jest taka choroba, która trwa dłuŜej niŜ 90 dni. Stąd propozycja, 
aby właśnie do takich przypadków stosować ten przedstawiony przez Komisję projekt 
uchwały.    
 
Radny Adam Bączyk poprosił o wyjaśnienie, jakie będzie stanowisko Przewodniczącego 
Rady w sytuacji gdyby radny przebywał na zwolnieniu lekarskim w pracy, a był obecny na 
sesji, czy wtedy jego głos będzie waŜny, czy nie. 
 
Przewodniczący Rady odpowiedział, Ŝe niewaŜne jest czy radny przebywa na zwolnieniu 
lekarskim, czy nie, jest obecny na sali, bierze udział w głosowaniu, więc jego głos oczywiście 
jest waŜny.  
 
Radny Tytus Budźko był zainteresowany z czego wynika, Ŝe 90 dni to jest choroba 
przewlekła. Radny wie, Ŝe choroba przewlekła moŜe trwać 10 lat, a zwolnienie moŜe być 
jedynie tylko 15, 20 albo 30 dni.  
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 Radna Maria Sobczak-Kaleta wyjaśniła, Ŝe Światowa Organizacja Zdrowia podaje,                    
Ŝe za chorobę przewlekłą w stopniu cięŜkim uznaje się jeŜeli trwa powyŜej 90 dni. Jak 
najbardziej zgadza się, Ŝe choroba przewlekła moŜe trwać 10 lat i więcej, ale  Światowa 
Organizacja Zdrowia stopniem i ostrością zaczęcia choroby tak to określa. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie, aby § 1 projektu uchwały obejmował 
czasookres choroby trwającej dłuŜej niŜ 90 dni 

Za głosowało  12 radnych. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie, aby § 1 projektu uchwały obejmował 
czasookres choroby trwającej dłuŜej niŜ 45 dni 

Za głosowało  11 radnych. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  23 radnych. 
Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XXIV/220/08 Rady Powiatu 
Zgierskiego z dnia 26 września 2008r. w sprawie zmiany Statutu Powiatu Zgierskiego  
stanowi załącznik nr 33 do protokołu. 
 
Ad. 10 c) 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek Zarządu Powiatu o zdjęcie z porządku 
obrad projektu uchwały w sprawie uchwalenia programu współpracy Powiatu Zgierskiego                   
z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność poŜytku 
publicznego w roku 2009. 

Za przyjęciem głosowało  22 radnych. 
Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada wniosek przyjęła. 
 
Ad. 11 
Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu Zgierskiego o działalności między sesjami Rady 
Powiatu stanowi załącznik nr 34 do protokołu.  
 
Ad. 12 
Informacja Starosty Zgierskiego o pracach Zarządu i wykonaniu uchwał Rady w okresie 
między sesjami stanowi załącznik nr 34 do protokołu. 
 
Starosta przedstawił informację. W uzupełnieniu poinformował, iŜ wniosek pn.: „Budowa 
społeczeństwa informacyjnego poprzez rozwój technologii informacyjnych sprzyjających 
zdalnej obsłudze spraw obsługiwanych w Starostwie Powiatowym w Zgierzu” złoŜony przez 
Powiat Zgierski do Urzędu Marszałkowskiego uchwałą Zarządu Województwa Łódzkiego    
Nr 1456/08 z 17 września 2008r. został wyłoniony do dofinansowania w ramach 
Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Łódzkiego na lata 2007-2013. Powiat 
Zgierski jest jedynym powiatem z całego województwa, który uzyskał dofinansowanie.  
 
Ad. 13 
Starosta oświadczył, iŜ odpowiedź na interpelacje i zapytania radnych zostanie udzielona             
na piśmie w statutowym terminie.  
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Ad. 14 
Radna Zofia Ogórek zadała pytanie, kiedy zostanie wdroŜona procedura pozyskania premii 
termo modernizacyjnej dotyczącej remontów: w Zespole Szkół Nr 1 w Zgierzu, Zespole 
Szkół Ogólnokształcących w Ozorkowie i Zespole Szkół Licealno-Gimnazjalnych                               
w Głownie.    
  
Radny Tytus Budźko poinformował, Ŝe Komisja Ochrony Zdrowia i Opieki Społecznej               
w ubiegłym roku takŜe zajmowała się tematem utworzenia izby wytrzeźwień. Komisja 
wystąpiła do posłów: Marka Matuszewskiego i Agnieszki Hanajczyk, którzy zobowiązali się 
ten problem przedstawić i moŜliwie rozwiązać w jak najszybszym czasie.  
 
Radny Krzysztof Kozanecki zapytał, kiedy Starosta przewiduje przedstawienie Radzie 
Powiatu Zgierskiego projektu uchwały o dofinansowaniu wymiany chodnika                                  
na ul. 11 Listopada w Aleksandrowie Łódzkim. Przypomniał, Ŝe sprawa ta była przedmiotem 
obrad czerwcowej sesji i na wniosek Zarządu została zdjęta z porządku obrad. Starosta 
wówczas złoŜył obietnicę, Ŝe temat powróci na sesji wrześniowej. Rok się powoli kończy, 
prace na tej ulicy trwają i teŜ niedługo się zakończą. Radny wyraził nadzieję, Ŝe wymiana 
chodnika na drodze powiatowej z dofinansowaniem w kwocie 240.000 zł zdąŜy być jeszcze 
zrealizowana przed zakończeniem remontu tej drogi.     
 
Przewodniczący Rady poinformował, iŜ zwrócono się do niego z prośbą o zmianę terminu 
sesji październikowej z 31 na 24. Zaznaczył, Ŝe porządek sesji październikowej zgodnie                
z planem pracy nie jest zbyt obłoŜony. Termin październikowej sesji skonsultuje z Zarządem    
i jeŜeli Zarząd zgłosi mało projektów uchwał to sesję zwoła zgodnie z przyjętym 
harmonogramem 31 października.  
 
Radny Wojciech Budziarski poprosił Starostę o odpowiedź co z kontem i akcją pomocy ofiar 
trąby powietrznej.  
 
Starosta oznajmił, Ŝe według przeprowadzonej analizy nie jest moŜliwa zbiórka finansowa na 
kontach powiatu. Starosta Radomszczański wystosował oświadczenie, w którym zaapelował 
o wpłacanie środków finansowych na konta urzędów poszczególnych gmin na terenie, 
których miały miejsce kataklizmy. Starosta zaproponował, Ŝe w najbliŜszym czasie spotka się 
ze Starostą Piotrkowskim i uzgodni tę kwestię, o czym poinformuje radnych na piśmie. 
 
Radny Wojciech Budziarski przyjął zaproponowane rozwiązanie jednocześnie prosząc                     
o podanie radnym w informacji równieŜ numerów kont.  
 
Ad. 15 
Nie zabierali głosu osoby nie będące radnymi.  
 
Ad. 16 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady dokonał zamknięcia             
XXIV sesji Rady Powiatu Zgierskiego o godz. 1425. 

 
Na tym protokół zakończono.  

Protokołowała        

 
 
 


